



КЫРГЫЗ МАМЛЕКЕТТИК  
ТЕХНИКАЛЫК УНИВЕРСИТЕТИ



INTERNATIONAL  
UNIVERSITY

## Memorandum of Understanding

between

**Kyrgyz State Technical University named after I. Razzakov, Kyrgyz Republic**

and

**International Information Technology University JSC, Republic of Kazakhstan**

### Article 1 Preamble

Kyrgyz State Technical University named after I. Razzakov represented by the Rector Chynybaev Mirlan Koichubekovich, on the one hand, and International Information Technology University JSC, represented by Rector, Chairman of Board Askar K. Khikmetov, on the other hand, agree to enter into cooperative relations, including exchange of students and teachers, holding joint conferences, publishing joint publications, conducting joint research and other forms of cooperation in the field of media, journalism, IT-technologies, social sciences and economics in the interests of both parties.

### Article 2 Objectives

The objective of this cooperation is the development of mutual scientific activities within areas of interest to both sides, including the following:

1. Faculty exchanges
2. *Exchange of Visiting Professors*
3. *Student Exchange*
4. *Conferences, Seminars, Symposia, and Exhibitions*
5. *Scientific cooperation in selected research projects and double degree programs*

### Article 3 Methods for the Cooperative Work

#### 1. *Faculty Exchange*

Both universities will exchange faculty, and in order to further support the ongoing exchange in these fields, faculty will be exchanged for short periods of time for study on a reciprocal basis. It is expected that they will hold lectures or conduct courses related to their research and participate in research or other activities of mutual benefit to both institutions.

#### 2. *Exchange of Visiting Professors*

Both partners support the development of a long term visiting professor exchange. The realization of the exchanges will be done on the basis of individual invitations. They will be dependent on need and financial ability of each partner.

#### 3. *Student Exchange*

Both exchange partners will seek to promote the exchange of students, graduate and undergraduate, for a period of one semester or one academic year and agree to accept each other's program of study and course completions as appropriate.

Each student remains a matriculated student at his/her home institution and will pay all tuition and fees to the home institution. The host institution will assist in securing

appropriate student housing at affordable costs, but full responsibility for housing remains with the student, not the host institution. All travel costs will be the responsibility of the student.

*4. Conferences, Seminars, Symposia, and Exhibitions*

Both partners agree to jointly sponsor and administer conferences, seminars, symposia and exhibitions.

*5. Scientific cooperation in selected research projects and double degree programs*

Implementation of joint scientific and educational programs, double degree programs and projects. After establishing the cooperation with exchange of faculty staff and student's exchange, selected research projects could be a next step for further cooperation.

**Article 4 Other Matters**

*1. Insurance Costs*

Each participant shall secure his/her own insurance as required.

*2. Memorandum Modifications*

Changes and enhancements to this memorandum if agreed on by both sides in writing will become an integral part of this agreement.

*3. Cancellation of Memorandum*

Cancellation of this memorandum, at least one month before the end of a calendar year is possible if presented in writing by one of the partners to the other.

*4. Duration of the Memorandum*

This memorandum goes into effect from the date of its signing by the Rectors of both universities and is valid until its termination.

**Signatures of the parties**

**Bishkek, Kyrgyz Republic**

**Kyrgyz State Technical University  
named after I. Razzakov**

720044, Bishkek, Kyrgyzstan,  
avenue Ch. Aitmatov, 66  
Telephone: +996 312 545151  
Fax: +996 312 545162  
Email: international@kstu.kg

Rector

M. K. Chynbaev

Date: \_\_\_\_\_  
Reg. \_\_\_\_\_



**Almaty, Republic of Kazakhstan**

**International Information Technology  
University JSC**

050000, Almaty, Kazakhstan  
avenue . Manasa 8  
Phone: +7(727) 330 85 60  
Fax: +7(727) 244 51 21  
E-mail: info@iitu.kz

Rector, Chairman of Board Askar

K. Khikmetov

Date: \_\_\_\_\_





## Меморандум о взаимопонимании

Между

**Кыргызский государственный университет технический  
им И.Раззакова, Кыргызская Республика**

и

**АО Международный университет информационных технологий,  
Республика Казахстан**

### Статья 1 Преамбула

Кыргызский государственный технический университет им. И. Раззакова, в лице Ректора Чыныбаева Мирлана Койчубековича, с одной стороны, и АО «Международный университет информационных технологий», в лице Ректора, Председателя Правления Хикметова А.К., с другой стороны, соглашаются вступить в отношения сотрудничества, включающие обмен студентами и преподавателями, проведение совместных конференций, издание совместных публикаций, осуществление совместных исследований и иные формы сотрудничества в области медиа, журналистики, IT-технологий, социальных наук и экономики в интересах обеих сторон.

### Статья 2 Цели

Целью сотрудничества является осуществление совместных исследовательских проектов, отвечающих интересам обеих сторон, включая:

1. обмен преподавателями,
2. обмен студентами, магистрантами, докторантами,
3. проведение совместных конференций, семинаров, симпозиумов, выставок,
4. научное сотрудничество по избранным исследовательским проектам.

### Статья 3 Методы сотрудничества

#### *1. Обмен преподавателями*

Оба университета будут постоянно обмениваться преподавателями на краткосрочной взаимной основе. Они будут проводить лекции или вести курсы, связанные со сферой их исследования и принимать участие в исследованиях и других видах деятельности, на взаимовыгодной основе.

#### *2. Обмен профессорами*

Оба партнера будут обмениваться профессорами на долгосрочной основе на основе индивидуальных приглашений, в зависимости от нужд и финансовых возможностей каждого партнера.

#### *3. Обмен студентами*

Оба партнера будут стремиться продвигать обмен студентами программ вузовского и послевузовского образования в течение одного семестра или одного учебного года и соглашаются принимать учебные программы друг друга и признавать завершение соответствующих курсов.

Каждый студент остается зачисленным студентом своего университета и платит последнему все сборы и платежи, связанные с обучением в нем. Принимающий университет окажет содействие в обеспечении принимаемых студентов

доступным жильем, но вся ответственность за решение жилищных вопросов лежит на самом студенте, а не на принимающем вузе.

*4. Конференции, семинары, симпозиумы и выставки*

Оба партнера соглашаются совместно спонсировать и проводить конференции, семинары, симпозиумы и выставки.

*5. Сотрудничество в осуществлении избранных научно-исследовательских проектах*

После налаживания сотрудничества в области обмена преподавателями и студентами, следующим этапом сотрудничества станет реализация избранных исследовательских проектов.

#### Статья 4 Другие вопросы сотрудничества

*1. Расходы на страховку*

Каждый участник программы сотрудничества берет на себя все установленные затраты на страховку.

*2. Изменение меморандума*

Изменения, внесенные в настоящий меморандум с обоюдного согласия сторон в письменном виде, становятся его неотъемлемой частью.

*3. Отмена меморандума*

Настоящий меморандум может быть отменен любой стороной путем направления другой стороне соответствующего уведомления не позднее, чем за 1 (один) месяц до предполагаемой даты расторжения.

*4. Срок действия меморандума*

Настоящий меморандум вступает в силу со дня его подписания сторонами и действует до его расторжения.

#### Подписи сторон

г. Бишкек, Кыргызская Республика

Кыргызский государственный  
технический университет

им. И. Разакова

720044, г. Бишкек, Кыргызстан,

пр. Ч. Айтматова, 66

Телефон: +996 312 545151

Факс: + 996 312 545162

E-mail: international@kstu.kg

г. Алматы, Республика Казахстан

АО «Международный университет  
информационных технологий»

050000, Алматы, Казахстан

улица Манаса 8

Телефон: +7(727) 330 85 60

Факс: +7(727) 244 51 21

E-mail: info@iitu.kz

Ректор

Чыныбаев М.К.

Дата

Рег.



Ректор, Председатель Правления

Хикметов А.К.

Дата

